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Մարտի 30— 31 ֊ը Հայկական ՍՍՀ գիտու-
թյունների ակադեմիա չի նիստերի դահլիճում 
տեղի ունեցավ Հանրապետության գիտություն֊ 
ների ակադեմիայի տարեկան ընդհանուր сՀողո-
վը, որը քննարկեց ակադեմիայի 1975 թ. աշ-
խատանքի արդյունքները և այն խնդիրները, որ 
այսօր դրված են հանրապետության գիտնական-
ների առջև։ 

Ներածական խոսքով հ ան դե и եկավ ա կա դե -
միայի պրեզիդենտ, ակադեմիկոս Վ. Հ. Համ-
բարձում յանը։ Նա ընդգծեց, որ այս տարի ժո-
ղովը տեղի է ունենում նշանակալի ժամ ան ակ-
ներում՝ ՍՄԿԿ XXV համագումարի աշխատանքն 
ավարտվելուց անմիջապես հետո։ 

— Համագումարի նյութերում և առանձնապես 
ընկեր Լեոնիդ Իլ (իչ րրեժնևի փայլուն, բովան-
դակալից զեկուցման մեջ . հստակորեն ձևա-
կերպվեցին մեր հասարակության կյանքում գի՛ 
տ ութ յան գերն ու տեղը։ — Մենք քաշ գիտենք,— 
ասաց ՍՄԿԿ Կենտրոնական կոմիտեի գլխավոր 
քա ր տ ո ւղա ր ը,— որ գիտատեխնիկական առաջ-
ընթացի ջրառատ հոսքը կցամաքի, եթե այն 
մշտապես չսնուցվի ֆունդամենտալ հետազո-
տություններով: Նաև ընդգծվեց, որ միայն գի-
տության ու տեխնիկայի արագ զարգացման հի-
ման վրա կարոդ են լուծվել սոցիալական հե-
ղափոխության վերջնական խնդիրները՝ կարող 
է կառուցվել կոմունիստական հասարակարգг 

Իններորդ հնգամ յակի տարիներին, շարու-
նակեց Վ. Համբարձում յանը, Հայաստանի 
գիտությունն երի ակադեմիա (ի գիտական կոլեկ-
տիվները զգալի հաջողությունների հասան Ֆուն-
դամենտալ և կիրառական գի տությունն երի մի 
շարք բնագավառում՝ ֆիզիկայի, մաթեմատի-
կայի, մ եխանիկայի, աստղաֆիզիկայի, քիմիա-
յի, երկրաբանության, կենսաբանության, բիո-
քիմիայի, հասարակական գիտությունների գծով։ 

Դրա հետ մեկտեղ, նշեց ընկ. Վ. Հ. Համ-
բարձում յանը, մեր ակադեմիայի գործունեու-
թյան մեջ կան լուրջ թերություններ։ Հարկավոր 
է ավելի վճռականորեն պայքարել մանրաթե-
մայնության, ուժերի ու միջոցների փոշիացման 
դեմ, հստակորեն սահմանել գիտական հետա-
զոտությունների հիմնական ուղղությունները։ 
Դա առանձնապես կարևոր է այժմ, տասներորդ 
հնգամյակի սկզբին, երբ Հայաստանի գիտու-

թյան, ինչպես նաև ամբողջ ժողովրդական 
տնտեսության առջև դրված են նոր պատասխա-
նատու խնդիրներ է 

Վերջում ակադեմիկոս Վ. Հ. Համ բա րձում յանը 
համ առոտակի կանգ առավ այն գիտական ուղ-
ղությունների վրա, որոնք առանձնապես հե-
ռանկարային են մեր հանրապետության համարէ 

Հայկական ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիա-
յի գործունեության հիմնական արդյունքների 
մասին զե կուցում ով հանդես եկավ ակադեմիա յի 
նախագահության գլխավոր գիտնական քարտու-
ղար, ՀՍՍՀ ԳԱ թղթակից-անդամ Ս. Ա. Բա-
կունցը։ 

Զեկուցման շ՚՚ւրջը ծավալվեց մտքերի փոխա-
նակություն, որին մասնակցեցին հանրապետու-
թյան գիտությունների ակադեմիայի ակադեմի-
կոսներ Ա. Ռ. Հովհաննիսյանը, Ա. Р. նալբանդ-
յանը, Մ. Գ. Ներսիսյանը, Ս. Մ. Մ երգել յանը, 
ակադեմիայի թղթակից-անդամներ Ա. Տ• Աս-
լան յանը, Մ. Լ. Տ ե ր-Մ իքա յելյանը։ 

Ընդհանուր ժողովում տեղի ունեցավ Հայկա-
կան ՍՍՀ գիտությունների ակադեմիայի պար-
գևագրերի ավանդական ամենամյա հ անձնում ը? 

Ժողովի եզրափակիչ նիստում գիտական զե-
կուցումներով հանդես եկան ակադեմիկոս Մ. Ք» 
Չ ա զախ յանը և ՀՍՍՀ ԳԱ ակադեմիկոս Հ. Խ. 
Ր ունի աթ յանը։ 

Գիտությունների ակադեմիայի բաժանմունք-
ների նիստերում, որոնք տեղի ունեցան մար՛տի 
25—26-ը, քննարկվեցին բաժանմունքների դի՜ 
տական հիմնարկների Т975 թ. գործունեության 
հիմնական արդյունքները և մի շար՜ք գիտական 
զեկուցումներ։ 

Ընդհանուր ժողովին մասնակցում Էին ՀԿԿ' 
Կենտկոմի առաջին քարտուղար Կ. Սա Դեմիրճ-, 
յանը, ՀՍՍՀ Գե րա գույն սովետի նախագահու-
թյան նախագահ Р. Ե, Ս արկի սովը, ՀԿԿ Կենտ-
կոմի քարտուղար Կ. Լ, Դալլաք յանը, ՀՍՍՀ Մի-
նիստրների սովետի նախագահի առաջին տեղա-
կալ Գ. Ա. Մարտիրոս յանը, ՀԿԿ Երևանի քա-
ղաքային կոմիտեի առաջին քարտուղար Լ. ն. 
Ներսիսյանը, ՀՍՍՀ Մինիստրների սովետի նա-
խագահի տեղակալ Ռ. Ք. Սվետլովան, ՀԿԿ 
Կեն տկոմի գիտության և ուսումնական հաստա-
տությունների բաժնի վարիչ Յա. Ի. հաչիկյանըէ 
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